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§  79 KFKS 2022-01170 

Medborgarförslag – Klimatprogram för kommunens alla 
förskolor och skolor 
Inkom den 1 december 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att kommunen redan antagit ett miljöprogram samt ett 
klimatanpassningsprogram som berör alla kommunala verksamheter i Nacka kommun. 
Utifrån kommunens styrprincip om delegerat ansvar och befogenheter har kommunala 
förskolor och skolor stort utrymme att själva besluta hur verksamheten ska utformas vilket 
även inkluderar arbetet för att nå kommunens uppsatta miljö- och klimatmål. Flera av de 
förslag som medborgaren har lagt fram är aktiviteter som redan pågår inom kommunens 
verksamheter vilket redogörs för i tjänsteskrivelse daterad den 8 maj 2023.  

Medborgarförslaget är med dessa noteringar färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har tillsammans med en namninsamling med 37 underskrifter inkommit 
med ett förslag om att Nacka kommun ska anta ett klimatprogram för kommunens alla 
förskolor och skolor. Förslaget innehåller tre områden: trygga skolvägar, gröna och 
klimatanpassade skolgårdar samt införande av konkret klimatarbete i verksamhet och 
undervisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 8 maj 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskotts sammanträde den 

14 februari 2023, § 11 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde den 15 mars 

2023, § 8 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde den 25 april 2023, 
§ 63 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Detta är ett gediget medborgarförslag med flera bra förslag för hur Nackas kommunala 
förskolor och skolor kan bidra i klimatomställningen. När medborgarförslaget behandlades 
i Kommunstyrelsens verksamhetsutskott yrkade vi socialdemokrater på återremiss till  

Kommunstyrelsen miljöutskott och Natur- och trafiknämnden för att dessa också skulle få 
yttra sig över förslagen. Detta eftersom det är miljöutskottet som ska leda, samordna och 
driva på kommunens strategiska och långsiktiga miljö- och klimatarbetet och Natur- och 
trafiknämnden som jobbar praktiskt med dessa frågor. 

Mycket av det som föreslås i medborgarförslaget genomförs inom ramen för Nackas 
miljöprogram. Bland annat genom det arbete som sker med trygga skolvägar, gröna och 
klimatanpassade skolgårdar samt klimatarbete i verksamhet och undervisning. Men en 
viktig poäng som medborgarförslaget tar upp är att alla samhällsinstanser måste bidra för 
att vi ska lyckas med klimatomställningen. Vi socialdemokrater anser att detta är mycket 
viktigt och en del är att se till att finns ett tydligt ansvar för vem som ska leda detta arbete. I 
kommunen är det Kommunstyrelsen som har det övergripande samordningsansvaret för 
kommunens miljö- och klimatarbete och mer behöver göras för att se till att nämnder och 
verksamheter hela tiden tar klimatsmarta beslut och för goda förutsättningar att bidra till 
klimatomställningen.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att flera av förslagen i medborgarförslaget är bra och bör tittas närmare 
på. Eftersom förslagen är väldigt spretiga och hör hemma i flera olika nämnder känner vi 
att vi inte kan yrka bifall till motionen i detta skede. Däremot tycker vi att kommunen ska 
arbeta vidare med flera av förslagen. En del av det som föreslås i medborgarförslaget 
arbetas det redan med i kommunen, bland annat genom det arbete som sker med trygga 
skolvägar samt gröna och 
klimatanpassade skolgårdar. Nackalistan kämpade hårrt för att behålla naturskolan som 
hade som uppdrag att undervisa lärare och elever om miljö och klimat. Tyvärr valde 
kommunens minoritetsstyret att lägga ned den populära verksamheten för något år sedan. 
Nackalistan har i vårt förslag till mål och budget föreslagit ett nyöppnande av naturskolan.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
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”Vänsterpartiet hade om det var möjligt i Kommunstyrelsens arbetsutskott yrkat att 
beslutspunkt 2 stryks och ersätts med att ”Nacka kommun utarbetar och inför ett nytt 
klimatprogram för kommunens alla skolor och förskolor som omfattar  

-Trygga skolvägar 

-Gröna klimatanpassade skolgårdar. 

-Konkret klimatarbete i verksamhet och undervisning.” 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  

”Miljöpartiet välkomnar medborgarförslaget och ser att uppmaningarna där är precis vad vi 
drivit i förhandlingarna efter valet, och som sedan blivit del av kommunens prioriteringar i 
och med det samverkansavtal som vi i Miljöpartiet ingick med M, C, L och KD. 
Utemiljölyftet som är en av punkterna, som ska uppmuntra till rörelseglädje på skol- och 
förskolegårdar, ser vi också som en utmärkt möjlighet att arbeta med ekosystemtjänster på 
olika sätt.” 

- - - - - 
 
  


